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O co budu usilovat  

  
 Naváži na osvědčené koncepty, které již na fakultě existují a se kterými panuje spokojenost.  

Zasadím se o větší otevření fakulty světu.  

 Budu iniciovat a podporovat aktivity, které povedou ke zlepšení výsledků FEL 

na mezinárodním poli a to jak v oblasti pedagogické, tak i oblasti vědecké. 

 Maximálně usnadním podmínky pro tvůrčí práci a omezím byrokracii.  

 Mým velkým přáním je zavést na fakultě kulturu podnikavosti a snahy o aplikaci výsledků 

vědecké a tvůrčí práce do praxe. Budu pracovat na tom, aby se tyto činnosti staly přirozenou 

součástí akademické prestiže.  

Pokud budu zvolen, zaměřím se na konkrétní přínosy a zlepšení v těchto oblastech: 

 

Studenti a výuka ‐  Studium je přísné a hravé 
 Rozvinu užší partnerství se středními školami, zaměřím se na práci se středoškolskými talenty 

viz. opatření OP1, OP2. 

 Budu usilovat o zavedení praxe studentů ve firmách viz. opatření OP4.  

 Považuji za zásadní, aby fakulta věnovala pozornost rozvoji moderních metod učení a 

dokázala je promítnout do svých programů.  Budu motivovat k této činnosti viz. opatření 

OP1, OP3, OP4. 

 Zasadím se o významně větší počet studentek studujících FEL 

 

Pracoviště podpory – Kvalitní centrální služby 
 Pod mým vedením bude platit, že děkanát je tu pro pracoviště, nikoli naopak.  Pracovníci 

a pracoviště ČVUT FEL budou mít ze strany děkanátu ten nejlepší servis viz. opatření OP6, 

OP7, OP8, OP9, OP10.  

 Nastavím motivační kritéria tak, aby ten, kdo je aktivní, měl chuť svoji aktivitu násobit, 

a ne ji tlumit či dokonce skrývat viz. opatření OP8, OP9, OP10. 

 Přeji si, aby katedry byly iniciátory, koinvestory a beneficienty excelentní vědy. Nastavím 

pro to vhodné prostředí viz. opatření OP8.  

 Zvýším významným způsobem příjmy fakulty ze spolupráce s praxí, a to jak v rovině 

výzkumné, tak i pedagogické.  Rozvinu nové formy spolupráce s podnikovou sférou formou 

WIN‐WIN strategie viz. opatření OP6, OP7, OP9.  

 

ČVUT – Táhneme za jeden provaz a naplňujeme vizi vedení 
 Zavedu systém fakultní správy duševního vlastnictví a podporu komercializace výsledků VaV 

tak, aby vhodně navazoval na centrálně budovaný systém rektorátu viz. opatření OP9.  

 Zasadím se o co nejrychlejší úplný přechod na elektronický oběh dokumentů. Budu 

prosazovat maximální využívání celoškolsky vybudovaných systémů a zajistím odpovídající 

podporu a proškolení koncových uživatelů pro snadný náběh na jejich využití viz. opatření 

OP10. 

 Upevním pozici Fakulty elektrotechnické jako výkladní skříně ČVUT v evropském výzkumném 

a vzdělávacím prostoru. Budu maximálně podporovat společné výzkumné a vzdělávací 

projekty a zajistím, aby již před jejich započetím byla zřejmá výhodnost pro všechny 

zúčastněné strany viz. OP1 až OP10.    
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Nové ideje a inovace  
 

Dále v textu tohoto projektu popisuji tzv. opatření (OP). To  jsou mé 

strategické karty. S jejich pomoci budu realizovat jednotlivé kroky při 

rozvoji  fakulty. Mimo  tato  opatření,  níže  uvádím  hlavní  nápady  a 

inovace, které  jsou sice v opatřeních zapracovány, avšak považuji za 

důležité je na tomto místě zvýraznit. 

 

1) Role zaměstnanců 

2) Práce proděkanů na plný úvazek 

3) Pozice proděkana pro střední školy 

4) Středoškolští profesoři – naši ambasadoři 

5) Směr holky 

6) Hravá výuka 

7) Praxe při studiu 

8) Záchranná síť 

9) Systém akvizic 
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Vedení fakulty a odpovědnosti za realizaci opatření 
 

Ačkoli se budu věnovat úřadu na plný úvazek, je zřejmé, že realizace jednotlivých opatření není 

zvládnutelná pouze v osobě děkana. Budu tedy od svého vedení vyžadovat práci na plný úvazek, ve 

prospěch děkanátu. Výjimku, s ohledem na další profesní rozvoj, umožním pouze u proděkanů pro 

bakalářské a magisterské studium a u proděkana pro VaV.   Můj realizační tým a zodpovědnosti za 

naplnění jednotlivých opatření si představuj takto: 

1)  Proděkan pro střední školy 

 OP1 – Systém identifikace a práce se středoškolskými talenty 

 OP2 ‐ Budování sítě partnerských škol  

 

2) Proděkan pro bakalářské studium 

 OP3 ‐ Podpora začínajících a záchranná síť 

 

3) Proděkan pro magisterské studium 

 OP5 – Zavedení výchovy k podnikání 

 

4) Proděkan pro vědeckou a tvůrčí činnost 

 OP9 ‐ Aplikace výsledků VaV 

 OP8 ‐ Podpora multioborových (horizontálně tvořených) skupin 

 

5) Proděkan pro spolupráci a akvizice 

 OP4 ‐ Praxe pro studenty v průběhu studia  

 OP6 ‐ Systém pro sledování a akvizici grantů 

 OP7 ‐ Budování partnerské spolupráce s podniky 

  

6) Proděkan pro procesní a legislativní podporu 

 OP10 ‐  Omezování byrokracie a legislativní podpora 

  

7) Tajemník  

 OP6 ‐ Investiční projekty 

 OP10 ‐ Účelové fondy pro podporu opatření OP1 až OP9  

 

Role a jejich důležitost pro prosperitu fakulty 
Mám velký respekt k poctivé práci a ke všem, kteří mají motiv pro školu něco udělat. Pokud budu 

zvolen, zavedu na fakultě systém rolí akademických pracovníků. Základní myšlenkou systému je: 

 role jsou rovnocenné, žádná není upřednostňována,  

 každý pracovník si najde roli, která je pro něho dominantní a ve které se cítí komfortně 

 fakulta pomáhá ve zlepšování a oceňuje pracovníkův pokrok (každý posiluje své silné stránky) 

Pro systém definuji 3 základní role:  Vědec, Pedagog, Realizátor. V jednotlivých opatřeních mají tyto 

role své nezastupitelné postavení. Osobnostní a profesní růst v rámci role považuji za důležitý při 

rozvoji fakulty. Zejména v oblasti posilování prestiže a získávání dalších finančních zdrojů mimo státní 

rozpočet. Věřím také, že tento systém napomůže k omezení řevnivosti a zlepšení kolegiálních vztahů 

mezi pracovišti.  Konkrétní příklady zapojení jednotlivých rolí uvedu při osobní prezentaci.    
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Studenti a výuka ‐  Studium je přísné a hravé 
 

Pedagogiku považuji za jednu z klíčových oblastí, ve které musí fakulta excelovat. V mém pojetí je 

pedagog hlavně tím, kdo vzbuzuje zájem a touhu po dalším vědění. Chci, aby naši pedagogové byli 

studentovi více průvodcem na cestě k poznání, než mudrcem, který všechno ví a se kterým se 

nediskutuje.   

Fakulta dnes zajišťuje bakalářské, magisterské a doktorské programy. Potýká se s nepříznivou 

demografickou křivkou a malým zájmem o studium technických oborů. Jako velký problém vnímám 

rovněž velkou propadovost studentů v 1. a 2. ročníku.   

 

 

 

 

 

 

 

 

Obrázek 1: Počty maturantů v ČR ‐ zdroj MŠMT, UP 

S ohledem na vyrovnání vlivů nepříznivé demografické křivky (viz graf odhady počtu maturantů) budu 

realizovat tato opatření: 

 OP 1 – Systém identifikace a práce se středoškolskými talenty 

 OP 2 – Budování sítě partnerských škol 

 OP 3 – Podpora začínajících  

Podrobněji viz:  

OP1 – Systém identifikace a práce se středoškolskými talenty 
Jaký problém řeší:  

 Získávání nadaných studentů ke studiu na ČVUT FEL 

Očekávání:  

 Podchycení talentů na středních školách a víceletých gymnáziích a jejich nasměrování 

ke studiu na ČVUT FEL. 

 Získání podkladů pro cílenou komunikaci a oslovování středoškoláků.   

Zodpovídá: Proděkan pro střední školy 

Popis opatření:  

 Sledování různých typů olympiád a kreativních soutěží, podchycení přihlášených a 

navázání osobních kontaktů, spolupráce se spolky sdružující kreativní středoškoláky 
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 Vytvoření vhodných edukativně‐motivačních materiálů (distanční forma, využití e‐

nástrojů, kombinované s prázdninovými aktivitami) pro práci se středoškoláky, kteří 

chtějí více. Příprava na zapojení středoškoláků do fakultních týmů.  

 Ve spolupráci s OP2 vytvoření podpůrného akvizičního systému a systému pro 

interakci se středoškoláky za pomoci jejich vyučujících. 

 Zajištění odpovídajících pedagogických kapacit na katedrách a pracovištích FEL.  

 Sledování a vyhodnocování naplnění očekávání.  

Finanční zajištění: Rozběh projektu předpokládám v roce 2016 z fondů EU (příprava projektu 

2. pol. 2015).  Pilotní projekt 2‐3 roky. Po dobu pilotního běhu projektu postupně plněn fond 

pro zajištění udržitelnosti.  Po skončení projektu financování z rozpočtu fakulty.    

 

OP2 – Budování sítě partnerských škol 
Jaký problém řeší:  

 Navázaní osobních vztahů s vyučujícími na sš, výběr a podpora zapálených tak, aby se 

stali našimi ambasadory.  

 Možnost přímé komunikace a oslovování potenciálních studentů ke studiu na ČVUT 

FEL. 

Očekávání:  

 Zvýšení počtu přihlášek ke studiu. 

 U víceletých gymnázii vetší počet nadchnutých pro techniku. 

 Zviditelnění ČVUT FEL.   

Zodpovídá: Proděkan pro střední školy 

Popis opatření:  

 Vytvoření skupiny sš učitelů, kteří k nám mají úzký vztah a stanou se ambasadory FEL. 

 Vytvoření „žádaného balíčku“ našimi pedagogy pro ambasadory (know‐how jak 

poutavě vysvětlit obtížné pasáže matematiky‐fyziky‐techniky, edukativní hry, 

přípravky pro studenty, kurzy profesního rozvoje atp.). 

 Pilotní ověření s vybranými typy středních škol.  

 Sledování a hodnocení naplnění očekávání. 

Finanční zajištění: Rozběh projektu předpokládám v roce 2016 z fondů EU (příprava projektu 

2. pol. 2015).  Pilotní projekt 2‐3 roky. Po dobu pilotního běhu projektu postupně plněn fond 

pro zajištění udržitelnosti.  Po skončení projektu aktivity financovány z rozpočtu fakulty.  

 
Uvědomuji si, že technické studium není jednoduché a může potenciální zájemce o studium 

odrazovat. Věřím však, že existuje velký prostor pro zlepšení ve způsobu, jak našim studentům 

náročnou problematiku přiblížit hravou formou a zajistit, aby si ji osvojili. Hravou formou pak myslím 

formu zábavnou, na pozadí však promyšlenou a hluboce edukativní.  

S příslušnými garanty programů a oborů iniciuji práci na objektivně měřitelných výstupních 

kompetencích absolventa, které jasně popisují, co student po úspěšném zvládnutí odborných 

předmětů dokáže aplikovat. To znamená, co umí student bezpečně, spolehlivě a samostatně udělat, 

když je postaven do prostředí, pro které je vzděláván. Hravý prvek vzdělávání pak chci vyvážit aplikací 

„přísnosti“ kladenou na studenta a vztaženou právě k výstupním kompetencím absolventa. 
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Stále trvám na svém přesvědčení, že nebude problém získat ke studiu na FEL větší počet dívek. A to 

aniž bychom snižovali laťku nároků. Zvedám tedy pomyslnou rukavici a tvrdím, že zajistím pro fakultu 

významně větší počet studentek, které budou patřit mezi ty úspěšné. Kudy vede cesta, již vím.  

Mimo získání většího počtu studentů ke studiu vidím jako důležité zaměřit se na velký počet 

studentů, kteří opouštějí fakultu v prvních dvou letech studia. Nevěřím, že se jedná pouze o lajdáky 

(ty podporovat nehodlám).  

Zavedu sledování a vyhodnocování úspěšnosti studia již po prvním semestru. U studentů s horšími 

výsledky se pokusím zjistit příčiny, rozdělit je do skupin a nabídnu odpovídající podporu.  Od tohoto 

kroku si slibuji významné udržení příjmu za studenta, který budu investovat do podpory práce s těmi, 

co potřebují více času na adaptaci.  Pro podporu v začátcích  studia a udržení studentů zavedu 

následující opatření. 

OP3 – Podpora začínajících a záchranná síť  
Jaký problém řeší:  

 Zlepšení adaptace studentů nastupujících na ČVUT FEL s různým stupněm znalostí či 

talentu pro technické obory. 

Očekávání:  

 Snížení propadovosti v prvních ročních. 

 Rozvoj pedagogických dovednosti FEL. 

 Udržení finančních zdrojů, o které jinak přicházíme.   

 Zvýšení zájmu o studium, pozitivní zpětná vazba od studentů.   

Zodpovídá: Proděkan pro bakalářské studium 

Popis opatření:  

 Systém sledování a vyhodnocování průběhu studia již po prvním semestru. 

 Vhodně koncipované doplňující kurzy a prázdninové letní školy. 

 Spolupráce a zapojení do společných projektů pracovišť zaměřených na moderní 

formy vzdělávání. 

 Zapojení studentů s vynikajícím prospěchem do znalostního rozvoje kolegů. 

 Pilotní projekt pro přípravu FEL na velký nápor studentek. 

Finanční zajištění: Rozběh projektů ‐ letní semestr 2016. Financování, z rozvojového projektu, 

následně z vhodného operačního programu. V případě naplnění očekávání, aktivity 

financovány z rozpočtu fakulty.   
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Možnost získat praxi v průběhu výuky považuji za velmi důležitou. Budu usilovat o adaptaci dobrých 

zkušeností s tímto druhem výuky ze zahraničních pracovišť a jejich zavedení do našeho prostředí. 

Příklady z domova i zahraničí ukazují, že studenti, kteří absolvovali během studia odbornou praxi, 

mají lepší postavení na trhu práce.  

Statistiky University of Waterloo, která nabízí paralelní studijní programy (s praxí i bez), ukazují 

prokazatelně vyšší šance studentů inženýrských oborů získat lepší uplatnění na trhu práce a větší 

nástupní platy v porovnání se studenty, kteří daný program vystudovali bez odpovídající odborné 

praxe. Pro zlepšení situace našich studentů implementuji opatření:  

OP 4 – Praxe pro studenty v průběhu studia 
Jaký problém řeší:  

 Ujasnění si a získání dovedností studentů v otázkách co chtějí po skončení studia 

dělat, jaké mají možnosti a jak svých cílů dosáhnout. 

 Znevýhodněné postavení absolventů vstupujících na trh práce. 

    

Očekávání:  

 Zvýšení konkurenceschopnosti absolventa a jeho nástupního platu. 

 Identifikace nových možností spolupráce podnik‐fakulta.   

 Zvýšení zájmu o studium, pozitivní ZV od studentů.   

Zodpovídá: Proděkan pro spolupráci a akvizice 

Popis opatření:  

 Příprava studentů na vystupování a působení při vstupu na pracovní trh. 

 Adaptace úspěšně fungující koncepce (např. University of Waterloo) pro podmínky 

ČR.  

 Pilotní projekt studentské praxe s vybranými partnerskými podniky a studenty.  

V průběhu letních prázdnin, pro nastavení systému. Studentské praxe jsou placené 

podnikem. Student usiluje o místo v konkurenci ostatních studentů jako na běžném 

trhu práce. 

 FEL vytvoří podmínky, aby pohovory mezi HR manažery a studenty probíhaly 

v prostorách fakulty ve vhodný termín (např. v průběhu prvního týdne po začátku 

letního semestru).   

Finanční zajištění: Rozběh projektu 1Q r. 2016 z rozvojového projektu, následně vhodného 

operačního programu. Pilotní projekt tak, aby proběhly min. 3 prázdninové bloky. Po 

skončení projektu, v případě naplnění očekávání, aktivity financovány z rozpočtu fakulty.  
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Považuji za zásadní, aby fakulta kromě toho že vychovává kvalitní a žádané zaměstnance, motivovala 

také studenty k zakládání vlastních firem. Zajistím, aby fakulta poskytla studentům v této oblasti 

dostatek inspirace, a vytvořím potřebné znalostní a dovednostní zázemí. Potřebné implementuji 

pomoci opatření: 

OP5 – Zavedení výchovy k podnikání 
Jaký problém řeší:  

 FEL nevěnuje dostatečnou pozornost přípravě studentů, kteří po skončení studia 

plánují založení vlastní firmy.  

Očekávání:  

 Zvýšení konkurenceschopnosti absolventa. 

 Zapojení absolventů do života fakulty.   

 Zviditelnění a růst prestiže FEL.   

 Zvýšení zájmu o studium, pozitivní ZV od studentů.   

Zodpovídá: Proděkan pro magisterské studium 

Popis opatření:  

 Tvorba a podpora komunity studentů uvažujících o vlastním podnikání (klub, 

přednášky úspěšných, mentoring). 

 Vhodně koncipované doplňkové kurzy (ochrana duševního vlastnictví, právní či 

marketingové minimum, prezentační dovednosti atp.) a přednášky praktiků. 

 Zapojení absolventů, kteří již úspěšně prošli procesem založení a rozvoje firmy. 

 Zapojení partnerských firem či absolventů do konceptu „sponzorsky definovaného 

podnikání“.    

Finanční zajištění: Rozběh projektu ‐ letní semestr 2016. Financování z rozvojového projektu, 

následně vhodného operačního programu. V případě naplnění očekávání, aktivity 

financovány z rozpočtu fakulty. 

U všech typů studia vnímám pro studenty za žádoucí získat zkušenosti ze zahraničí či zahraniční 

spolupráce. Budu tak podporovat studenty v jejich internacionalizaci a tvorbu mezinárodních 

výměnných či studijních programů.  

V rámci výše zmíněných opatření zajistím výměnu zkušeností a dobré praxe a budu pravidelně 

oceňovat pedagogy, kteří půjdou příkladem.   
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Pracoviště podpory ‐ Kvalitní centrální služby 
 

Zajistím, aby pod mým vedením pracovníci a pracoviště ČVUT FEL měli ze strany děkanátu ten 

nejlepší servis. Bude platit, že děkanát je tu pro pracoviště. Nikoli naopak. Na základě průzkumu 

potřeb mezi pracovišti, promítnu pak příslušné změny do organizační struktury děkanátu.  

Způsob informovanosti a podpory (ze stany fakulty) pro získávání grantů považuji za neefektivní a 

nedostatečný. Věřím, že centrální podpora a včasné informování o grantových příležitostech 

(domácích i zahraničních, z veřejných i soukromých zdrojů) výrazně zvýší úspěšnost a finanční objem 

projektů podávaných našimi pracovišti.   

V r. 2015 provedu přípravu na efektivní čerpání operačních programů ČR a vyhodnotím, které 

zahraniční programy pro nás mají prioritu. Nejen z hlediska čerpání, ale i podpory přípravy projektů. 

Následně navrhnu a vybuduji vhodnou infrastrukturu. Podpora bude zaměřena na přípravu projektů 

vědecké spolupráce a měkkých projektů. Nedílnou součástí systému bude aktivní zapojení kateder. 

Nikoli na povinné, ale dobrovolné bázi. Investiční projekty tvoří speciální kategorii a budou spadat 

přímo pod tajemníka fakulty.       

Rovněž spolupráci a interakci s podniky považuji, z hlediska fakulty, za neefektivní. Za současného 

stavu se obtížně budují dlouhodobá partnerství. Významných partnerů a objemů spolupráce je málo. 

Budu usilovat o vybudování systému s cílem získávat dlouhodobé (delší 1 roku) výzkumné projekty. 

Schopnost získávat tyto projekty považuji za zásadní. Vrcholem, ke kterému budu směřovat, jsou 

dlouhodobé projekty financované ze soukromých zdrojů.    

Je mi však jasné, že k „velkým“ projektům se nelze dostat ihned. Proto považuji za důležité podporu 

projektů menších, i nevýzkumného charakteru. Při úspěšném řešení těchto, posílíme důvěru našich 

partnerů a získáme přístup k projektům větším.  Vidím tak velký prostor pro využití nové koncepce 

rolí a zapojení našich pracovišť. V této souvislosti hodlám významně podpořit společná fakultní 

pracoviště. Jako je například centrální přístrojové centrum či další. Mým přáním pak je, abychom to 

takovýchto menších projektů zapojovali více i naše studenty.   

Ačkoli to není pouze v kompetenci fakulty, budu se zasazovat o urychlení přechodu na elektronický 

oběh dokumentů1 . Současné „papírování“ považuji za neudržitelné a v době vyspělých IT systémů, 

pověst fakultě kazící. Budu prosazovat maximální využívání celoškolsky vybudovaných systémů a 

zajistím odpovídající podporu a proškolení koncových uživatelů pro snadný náběh na jejich využití.  

Zasadím se o to aby, do doby než budeme mít použitelný oběh dokumentů, papírová forma byla 

vyřizována včas, dokumenty se neztrácely a vyřizování probíhala v příjemné atmosféře. 

Pro podporu výše zmíněného budu realizovat následující opatření:  

 OP6 – Systém pro sledování a akvizici grantů 

 OP7 – Budování partnerské spolupráce s podniky 

 OP10 – Omezování byrokracie a legislativní podpora 

   

                                                            
1 obědy již dále nepodporuji ;‐) 
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OP6 – Systém pro sledování a akvizici grantů 
Jaký problém řeší:  

 Informovanost o grantových příležitostech – domácí i zahraniční, veřejné i soukromé 

zdroje.  

 Pomoc s přípravou projektů a přihlášek. 

 Pomoc s koordinací, administrativním řízením a výkaznictvím projektu.  

Očekávání:  

 Omezování závislosti na státním rozpočtu a zajištění dostatku financí pro rozvoj 

pracovišť. 

 Významný nárůst financí z grantových zdrojů.   

Zodpovídá: Proděkan pro spolupráci a akvizice 

Popis opatření: 

 Sestavení týmu pro identifikaci a přípravu grantových projektů. V další fázi doplnění týmu 

o specialisty na podporu koordinace, administrace a výkaznictví. 

 Vytvoření odpovídající IT podpory pro včasnou identifikaci grantových příležitostí. 

 Ve spojení s OP7 nastavím proaktivní nabídku společných firemních projektů pro naše 

pracoviště.  

Finanční zajištění: V roce 2015 předpokládám rozběh z rezervy děkana, v roce 2016 pomocí 

rozvojového projektu a fondů EU. S ohledem na stabilitu systému fakulta bude v budoucnu 

podpůrná pracoviště financovat ze svých zdrojů, jsou však sledovány výkonnostní parametry, od 

kterých jsou odvozeny odměny proděkana a týmu zajištujícího systém 

  

OP7 – Budování partnerské spolupráce s podniky 
Jaký problém řeší:  

 Nastavení dlouhodobých partnerských vztahů s podniky. 

 Přístup k dlouhodobé výzkumné spolupráci. 

 Zapojení podniků do vzdělávacího procesu.  

Očekávání:  

 Posílení důvěry fakulta‐podnik, vetší počet a objemy zakázek ‐  výzkumných projektů. 

 Větší vstřícnost podniků pro studentské praxe. 

 Finanční či materiální podpora studijních programů.  

Zodpovídá: Proděkan pro spolupráci a akvizice 

Popis opatření:  

 Vytvoření obchodně právní podpory na úrovni fakulty. 

 Propagace a aktivní nabídka specializovaných pracovišť fakulty. 

 Vytvoření podpůrného systému pro práci se zákazníky a úspěšné řešení zakázek. 

 Motivační nastavení režií fakulty. 

 Sledování a hodnocení naplňování očekávání.   
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Finanční zajištění: V roce 2015 předpokládám rozběh z rezervy děkana, v roce 2016 pomocí 

rozvojového projektu a fondů EU. S ohledem na stabilitu systému fakulta bude v budoucnu 

podpůrná pracoviště financovat ze svých zdrojů, jsou však sledovány výkonnostní parametry, od 

kterých jsou odvozeny odměny proděkana a týmu zajištujícího systém 

 

OP10 – Omezování byrokracie a legislativní podpora 
Jaký problém řeší:  

 Rozpor mezi elektronickými systémy a procesy vs. tím „jak se to děla papírově“. 

 Klade důraz na uživatelskou přívětivost a použitelnost. 

 Zavádí specifickou odbornou pomoc (právník, specialista na výběrová řízení). 

Očekávání:  

 Kvalifikované poradenství (právo, ekonomika), Větší počet a finanční objem spolupráce 

s aplikační sférou. 

 Usnadnění oběhu a průchodnosti dokumentů. 

 Zviditelnění a růst prestiže.   

Zodpovídá: Proděkan pro procesní a legislativní podporu.  

Popis opatření:  

 Zjištění reálného stavu mezí tím co máme v popisech procesů a tím co lidé mají jako 

skutečnou náplň práce. 

 Sledování a vylepšování „průchodnosti dokumentů“ systémem. 

 Doplnění týmu o profesní specialisty.   

Finanční zajištění: z rozpočtu fakulty 
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ČVUT ‐ Táhneme za jeden provaz a naplňujeme vizi vedení 
 

Budu podporovat odvážné. Inovativní přístupy a řešení. Strach z chyb a nezdarů nebude za mého 

vedení důvodem pro nezahájení projektů. Pracovníci a pracoviště dostanou ode mne velkou míru 

důvěry, zastání a volnosti k rozvoji. Budu však vyžadovat zodpovědnost za vlastní chování. 

Kvalitní vědu, která produkuje excelentní výsledky na mezinárodním poli, považuji za nedílnou 

součást fakulty. Excelentní věda je však finančně nákladná záležitost a proto preferuji podporovat 

raději menší počet pracovišť, avšak špičkových.  

V rámci opatření OP 9 – Aplikace výsledků VaV zavedu systém fakultní správy duševního vlastnictví a 

podporu komercializace výsledků VaV tak, aby vhodně navazoval na centrálně budovaný systém 

rektorátu. K tomuto systému pak využitím opatření OP7 – Budování partnerské spolupráce s podniky 

postavím odpovídající podporu pracovišť i jednotlivců s cílem zvýšit příjmy z této oblasti. 

Aktivní využívání duševního vlastnictví a motivaci pracovišť k této činnosti považuji za nesmírně 

důležitou. Očekávám, že investice do této činnosti vložené, se fakultě mnohanásobně vrátí, jak 

v oblasti finančních, tak i nefinančních benefitů. 

Za základní jednotku odborné a pedagogické práce považuji katedru. Cítím však, že na cestě vzhůru 

bude třeba stávající systém doplnit o další vhodné struktury, které umožní flexibilní multioborovou 

spolupráci a podporu výše zmíněných špičkových vědeckých center. Přeji si, aby katedry byly 

iniciátory, koinvestory a beneficienty takto vznikajících center excelence. Aby měly podíl z jejich 

úspěchu a zájem na jejich rozvoji. Viděl jsem v zahraničí fakulty, které jsou takto organizovány, a chci 

jejich příklady dobré praxe adaptovat pro FEL.  

OP8 – Podpora multioborových (horizontálně tvořených) skupin a společných 

pracovišť 
Jaký problém řeší:  

 Usnadňuje horizontální spolupráci mezi pracovišti. 

 Umožňuje dynamický vznik specificky profilovaných výzkumných týmů pod záštitou 

fakulty. 

 Zajišťuje transparentní tok financí.  

Očekávání:  

 Usnadnění podmínek pro spolupráci. 

 Větší počet i objem výzkumně zaměřených projektů.  

Zodpovídá: Proděkan pro vědeckou a tvůrčí činnost  

Popis opatření:  

 Adaptace koncepce „Research division“ University of Leuven pro podmínky ČR.  

 Pilotní projekt s vybranými pracovišti a skupinami.  

 Aktivní akviziční činnost pro výzkumné projekty s podnikovými partnery doma 

i v zahraničí.   

Finanční zajištění: Rozběh projektu z fondů EU. Příprava projektu kon. 2015/zač. 2016. Pilotní 

ověřování 3 roky. Po skončení projektu skupiny samofinancovatelné, či kofinancováno 

pracovišti, které stojí za vznikem.    
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ČVUT FEL je v očích veřejnosti vnímána jako nositel unikátních znalostí a know‐how. Jsem 

přesvědčen, že tomu tak skutečně je. Nevidím však odpovídající dopad do příjmů fakulty. Zde cítím 

velký prostor pro zlepšení a mohu nabídnout dlouholeté zkušenosti v této oblasti. Vnímám, že je to 

mimo jiné způsobeno i nastavením motivačních kritérií. Nastavím kritéria tak, aby ten kdo je aktivní, 

měl chuť svoji aktivitu násobit a ne ji tlumit či dokonce skrývat.  

Pro podporu aplikace výsledků vědecké činnosti realizuji následující opatření: 

OP 9 – Aplikace výsledků VaV 
Jaký problém řeší:  

 Aktivní nabídka výsledků VaV ČVUT FEL. 

 Vyjasňuje pravidla pro nakládání s výsledky VaV. 

 Poskytuje finanční podporu pro rychlejší uplatnění na trhu. 

Očekávání:  

 Větší počet a finanční objem spolupráce s aplikační sférou. 

 Zvětšení příjmů z licencí.   

 Zviditelnění a růst prestiže.   

Zodpovídá: Proděkan pro vědeckou a tvůrčí činnost  

Popis opatření:  

 Úprava motivačních pravidel k podpoře těch, kteří umisťují výsledky své práce na trh. 

 Rozšíření stávajících finančních prostředků, pro rychlejší uplatnění na trhu. 

 Aktivní vyhledávání a příprava grantové podpory na výsledky připravené min. do fáze 

proof of concept. 

 Zapojení studentů a doktorandů do realizace projektů proof of concept.  

Finanční zajištění: Nastavení systému, motivačních kritérii v rámci standartních úvazků 

proděkanů a jejich týmů. Rozběh projektu proof of concept z OP či programu TAČR GAMA.  

 

Věřím, že vhodnou implementací opatření OP1‐ až OP10 upevním pozici Fakulty elektrotechnické 

jako výkladní skříně ČVUT v evropském výzkumném a vzdělávacím prostoru. Vedle vnější, 

mezinárodní či národní, spolupráce považuji za velmi důležitou spolupráci uvnitř ČVUT. Budu 

maximálně podporovat společné výzkumné a vzdělávací projekty a zajistím, aby již před jejich 

započetím byla zřejmá výhodnost pro všechny zúčastněné strany.  
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Proč mne zvolit 
 

Jsem absolventem ČVUT FEL a s fakultou mám dlouholeté zkušenosti z pozice pedagoga, odborného 

asistenta i vedoucího pracovníka. Na základě osobních zkušeností z prestižních západních univerzit 

jsem pro ČVUT vybudoval a řídil Inovacentrum. Jedno z nejúspěšnějších center v ČR pro podporu 

spolupráce mezi akademickou a podnikovou sférou.  

Za mého působení inkubátor ČVUT vyprodukoval řadu úspěšných firem založených studenty, některé 

pak globálního rozměru. I přes zatím mladý věk Inovacentra jsme našim pracovištím dokázali zajistit 

desítky projektů v oblasti vědeckovýzkumné spolupráce s podniky a získat finanční podporu na jejich 

vize v celkové částce více jak půl miliardy korun.   

Na základě transformace Inovacentra do nové podoby, se mi nyní uvolnili kapacity a mám velkou 

chuť zúročit své dosavadní zkušenosti s vedením lidí, získáváním zdrojů a řízením velkých projektů ve 

prospěch Fakulty elektrotechnické. 

Moje zkušenosti jsou více manažerské a „budovací“ než akademické, přesto z akademického 

prostředí. Věřím, že tato kombinace mi dává předpoklady k dobrému uchopení role děkana. Dle 

mého názoru by dobrý děkan měl být zejména dobrý manažer se znalostí a respektem k prostředí. 

 

Kontakt: 
burcik@fel.cvut.cz, tel.: 773 510 551 

 

    

  

 


